
Protokół 
z IX zwyczajnej sesji Rady Gminy w Liniewie 

odbytej w dniu 20 czerwca 2007 r. w godz. 900 do 1250 
w sali posiedzeń GOKSiR w Liniewie przy ul. Dworcowej 3 

 
 
Ad.1 

Sesję otworzył i przywitał wszystkich zebranych Przewodniczący Rady 
Gminy p. Ludwik Szparkowski stwierdzając, Ŝe obrady są prawomocne, 
poniewaŜ w sesji uczestniczy 13 radnych (nieobecny Radny Andrzej Hinc                    
i Radny Zbigniew Rekowski).  
 Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi. 
(Listy obecności w załączeniu do protokołu). 
 
Ad.2 
Przewodniczący Rady Gminy p. Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy 
wnoszą uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji. 
 
Wójt –  proszę o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowej uchwały                     
w sprawie zmiany w załączniku do Uchwały Nr III/17/2006 Rady Gminy 
Liniewo z dnia 29 grudnia 2006 r. w sprawie gminnego programu profilaktyki              
i rozwiązywania problemów alkoholowych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za przyjęciem porządku 
obrad sesji dodatkowej uchwały? 
 
Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli dodatkową uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za przyjęciem porządku 
obrad sesji? 
 
Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli porządek obrad, który brzmi 
następująco: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Ocena działalności placówek oświatowo – wychowawczych na terenie 

gminy.  
7. Ocena realizacji programu rozwoju sportu, turystyki i rekreacji w gminie. 
8. Ocena realizacji programu ochrony środowiska i estetyzacji w gminie. 
9. Informacja o wyborach ławników. 



10. Informacja w sprawie uzupełnienia Uchwały Nr VI/35/2007 Rady Gminy 
Liniewo z dnia 19 kwietnia 2007r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego działki 97/1 wieś Równe, obręb 
Chrztowie. 

11. Omówienie planów gospodarczych gminy: 
          - termomodernizacja + pompa ciepła, 
          - kanalizacja wraz z modernizacją oczyszczalni, 
          - programy odnowy wsi. 
12. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zasad udzielania i przyznawania stypendiów Wójta Gminy dla 
wyróŜniających się uczniów z terenu gminy Liniewo, 

b) przystąpienia Gminy Liniewo do Spółki prawa handlowego, 
c) zmian w budŜecie gminy, 
d) zaciągnięcia kredytu. 

13. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
14. Wolne głosy i wnioski.  
15. Zakończenie sesji. 
 
Ad.3 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szpakowski zapytał radnych kto jest                          
za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji? 
 
Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 
 
Ad.4 
Wójt Gminy Mirosław Warczak omówił sprawozdanie z podjętych działań                 
w okresie międzysesyjnym. 
 
(Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Ad.5 
Interpelacje i wnioski radnych. 
 
Wiesław Szarmach – w Wysinie na głównym skrzyŜowaniu na ulicy jest duŜo 
piasku, który zasypał studzienkę. Zwracam się z prośbą aby powiadomić Zarząd 
Dróg aby to usunął, gdyŜ w czasie deszczu jest tam sporo wody, która zalewa 
posesje. 
- połamane drogowskazy, prośba o naprawienie. 
- w stronę Lubiszyna są zarośnięte pobocza, słaba widoczność na zakrętach, 
prośba o wycięcie tego. 



- prośba do Dyrektorów Szkół aby przedstawili jak wygląda sytuacja w 
szkołach. Ilu uczniów będzie liczyła klasa? Czy będą łączone klasy? 
- podziękował Wójtowi za wyróŜnienie i podziękowanie dla straŜy. Prośba aby 
promować (sprzedawać) StraŜ gdzieś dalej. 
- podziękował Panu Piotrowi Piwowarczyk za szybkie wykonanie prac. 
 
Alfons Troka – kto jest odpowiedzialny za stan kortu w Liniewie? 
- czy mamy planowane poszerzenie drogi pod Bukowy Las?  
 
Ryszard Kruszyński – czy został przeprowadzony przetarg na asfaltowanie 
dróg w Liniewie? 
 
Jerzy Czapiewski – prośba aby zrobić przejazd kolejowy w Głodowie, gdyŜ 
stanowi zagroŜenie. 
- czy zostaną postawione znaki ograniczenia prędkości w Głodowie? 
- jak wygląda sytuacja zlikwidowania zakrętu w miejscowości Deka? 
- lampa przy remizie – prośba o zrobienie, gdyŜ się nie pali. 
 
Ad. 6 
Ocena placówek oświatowo – wychowawczych na terenie gminy Liniewo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poprosił Dyrektorów Szkół o przedstawienie jak 
będzie wyglądała nauka w klasach, czy będą łączone? Jakie będą przedmioty? 
 
Katarzyna Woźniak – w Zespole Oświatowym w Garczynie klasa IV z V 
wszystkie lekcje będą łączone oprócz języka polskiego i matematyki. 
 
Marek Kiedrowicz – w szkole w Głodowie połączone będą I klasa z II i IV z V  
i równieŜ język polski i matematyka będą prowadzone oddzielnie. Placówka                     
w Głodowie przeŜywa niŜ demograficzny. 
 
Ludwik Szpakowski – w Pana szkole w klasie I będzie tylko dwójka dzieci,            
co z nimi zrobicie? 
 
Marek Kiedrowicz – moja propozycja będzie taka, aby ta dwójka przeszła               
do innej szkoły. 
 
Ewa Filipska – w Szkole w Wysinie połączone będą klasy II z III, pozostałe 
zajęcia oddzielnie. 
 
Sławomir Zabrocki – pogratulował Pani Dyrektor. Jest to najlepsza szkoła                    
w gminie w osiągnięciach w nauczaniu. 
 



 
Ad.7 
Ocena realizacji programu rozwoju sportu, turystyki i rekreacji w gminie. 
 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 
 
Ad.8 
Ocena realizacji programu ochrony środowiska i estetyzacji w gminie. 
 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 
 
Ad.9 
Informacja o wyborach ławników. 
 
Ludwik Szparkowski – poinformował radnych, ze do 30 czerwca moŜna 
zgłaszać kandydatów na ławników. Do Kościerzyny potrzebne są 2 osoby                     
do Gdańska jedna osoba. Zostały wysłane informacje do sołtysów, 
stowarzyszeń, prezesów OSP. 
 

Jacek Kmieciak – były rozmowy z prezesami straŜ będą, podane osoby. 
 

Ad.10 
Informacja w sprawie uzupełnienia Uchwały Nr VI/35/2007 Rady Gminy 
Liniewo z dnia 19 kwietnia 2007r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego działki 97/1 wieś Równe, obręb Chrztowie 
 
Piotr Piwowarczyk – wyjaśnił dlaczego musi być uzupełniona ta uchwała. 
 
 

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli informację w sprawie uzupełnienia 
Uchwały Nr VI/35/2007 Rady Gminy Liniewo z dnia 19 kwietnia 2007r.                   
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
działki 97/1 wieś Równe, obręb Chrztowie 
 
Ad. 12 
 

Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

- zasad udzielania i przyznawania stypendiów Wójta Gminy                              
dla wyróŜniających się uczniów z terenu gminy Liniewo, 
 

Wójt – chciałbym wprowadzić autopoprawki. Proszę w § 1 o wykreślenie słów 
– ponadgimnazjalnych oraz w § 4 wykreślenie „do 100 zł dla szkół 
ponadgimnazjalnych”. Niestety nie mamy tyle pieniędzy i nie starczy nam dla 
tych klas, ale w następnych latach to rozwaŜymy.   



 

Benedykt Knitter – jak ma to być oceniane? Czy dostaną juŜ z tegorocznych 
ocen te stypendium? 
 

Jacek Sosnowski Sekretarz Gminy – w tym roku będzie wypłata z końcowej 
średniej ocen. Stypendia będą wypłacane na pierwsze półrocze i na koniec roku 
szkolnego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za wykreśleniem słów 
„ponadgimnazjalnych”? 
 
Radni jednogłośnie 13 głosami „za” wykreślili z uchwały słowa 
„ponadgimnazjalnych”. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za podjęciem uchwały? 
 
Radni jednogłośnie 13 głosami „za” podjęli 
 Uchwałę Nr VIII/38/2007 w sprawie zasad udzielania i przyznawania 
stypendiów Wójta Gminy dla wyróŜniających się uczniów z terenu gminy 
Liniewo. 
 
- przystąpienia Gminy Liniewo do Spółki prawa handlowego 
 
Jacek Sosnowski – spółka ma się zajmować utylizacją odpadów komunalnych, 
ma to nam zapewnić odbiór stałych nieczystości. Będzie podjęta uchwała, która 
pozwoli na wykupienie udziałów i akcji w tej spółce. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za podjęciem uchwały? 
 
Radni jednogłośnie 13 głosami „za” podjęli 
 Uchwałę Nr VIII/39/2007 w sprawie przystąpienia Gminy Liniewo do 
Spółki prawa handlowego. 
 
 
 
 
 
 
 
 



- zmiany w załączniku do Uchwały Nr III/17/2006 Rady Gminy Liniewo               
z dnia 29 grudnia 2006 r. w sprawie gminnego programu profilaktyki              
i rozwiązywania problemów alkoholowych. 

 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za podjęciem uchwały? 
 
Radni jednogłośnie 13 głosami „za” podjęli 
 Uchwałę Nr VIII/40/2007 w sprawie zmiany w załączniku do Uchwały               
Nr III/17/2006 Rady Gminy Liniewo z dnia 29 grudnia 2006 r. w sprawie 
gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. 
 

- zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2007 roku 
 
 
Benedykt Knitter – chciałbym znać opinię innych komisji. Czy Kwota 
proponowana w projekcie uchwały zostaje czy jest inna propozycja? 
 
Wójt – w pierwszym projekcie uchwały proponowana kwota kredytu wynosiła 
200.000 zł. Po rozmowach z poszczególnymi komisjami zwiększono kwotę               
do 250.000 zł. Wobec tego wnioskuję o zwiększoną kwotę kredytu                               
w wysokości 250.000zł. Ten kredyt nie podwyŜszy nam zadłuŜenia                             
ani nie stanowi zagroŜenia dla budŜetu. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał Radnych kto jest za propozycją „Kredyt              
o którym, mowa zaciąga się w wysokości 250.000 zł. na okres 5 lat”? 
 
Radni 13 głosami „za” przyjęli proponowaną kwotę kredytu.  
 
Vice przewodniczący Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest                         
za przyjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu? 
 
Radni 13 głosami „za” podjęli 
 Uchwałę Nr VIII/41/2007 w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego w 2007 roku. 
(Uchwała stanowi załącznik). 
 
 
 
 



- zmian w budŜecie gminy Liniewo. 

 

Pani Danuta Skuza Skarbnik Gminy omówiła uchwałę w sprawie zmian                       
w budŜecie gminy. Zmiany dotyczą przychodów Załącznik Nr 3 i limitu 
wydatków inwestycyjnych tj. Załącznik Nr 4. 
 
Vice przewodniczący Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest                         
za przyjęciem uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy? 
 
Radni 13 głosami „za” przyjęli  
 Uchwałę Nr VIII/ 42 /2007 w sprawie zmian w budŜecie gminy. 
(Uchwała stanowi załącznik). 
 
Ad.11 
Omówienie planów gospodarczych gminy: 
 
Pani Lilla Lesiak Prezes Zarządu EIEE Poland - omówiła projekt 
termomodernizacji i pompy ciepła (W załączenia płytka CD) 
       
Wójt -  omówił plany gospodarcze gminy dotyczące kanalizacji wraz                      
z modernizacją oczyszczalni, oraz programy odnowy wsi. 
 
Ad. 13 
Odpowiedzi na interpelacje radnych 
 

Piotr Piwowarczyk – wyślemy pismo do Radnego Powiatowego i do Zarządu 
Dróg w sprawie tych zasypanych kratek ściekowych aby to naprawili. 
- kierunkowskazy – podobno są w dobrym stanie , ale to sprawdzimy, 
- interpelacja Pana Alfonsa Troki - pojedziemy z Panem Brylowskim                    

i to sprawdzimy. Zobaczymy czy będzie to robić i czy będą na to środki 
- utwardzenie dróg – przetarg uniewaŜniony, nikt nie zgłosił oferty, 
- Jerzy Czapiewski – ograniczenie predkosci – jest zgoda na ograniczenie                

do 60 te znaki lada chwila mogą stanąć. 
 
Wójt –  Jerzy Czapiewski – lampa przy remizie w Głodowie – są to działania 
niezwłoczne, po raz kolejny to zgłosimy, trzeba ich ponaglić. 
- stan kortu – sprawy tego są w kompetencji Dyrektora, trzeba wymagać od 

niego by wskazał osobę odpowiedzialną za ten kort. 
- Przejazd kolejowy – kwestia do przeanalizowania, trzeba zgłosić się do tej 

firmy by to zrobili. Jutro to uruchomimy. 



- StraŜ promocja – zasygnalizowałem, moŜe zrobimy konferencję prasową, 
nagłośnimy to w mediach musimy tylko ustalić termin. 

 
Ryszard Kruszyński – co z przejazdem w Liniewie? 
 
Wójt –  ten przejazd kolejowy niech zostanie gdyŜ samochody zwalniają i nie 
jadą tak szybko przez Liniewo. SłuŜy jako leŜący policjant. 
 
 
Ad. 14 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 12:50. 
 
 
 
   Protokołowała 
 
Anna Turzyńska 


